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SØKNAD OM DISPENSASJON

Det søkes med dette om dispensasjon fra:

X Kommuneplanens bestemmelser
Reguleringsplan
Bebyggelsesplan

Plan- og bygningslovens $ 1-8 $ 19
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Vegloven
Annet:

Det søkes om dispensasj on fra følgende bestemmelse/forskrift:
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Ivar Dybdahl

Dj updalsveien 149

7100 RISSA

Tlf .: 91343809

Rissa, 03.02.2021
Indre Fosen kommune

R dh usveien 12

7100 RISSA

SØKNAD OM DELING AV DRIFTSENHETEN GNR 57 BNR 19 M . FLERE. SØKNAD OM DISPENSASJON

ETTER PBL § 19.

Jeg vil med dett e søke om omdisponering og deling av gnr. 57 bnr. 19, 24 og 67 samt gnr. 108 bnr. 5,

j f . Jordloven §§ 9 og 12, og dispensasjon og deling j f . plan- og bygningsloven §§ 19-2, 20-1 bokstav m

samt 26.

I forhold t il jordloven:

Et t ersom det ikke er mulig for noen av mine t re barn a bosett e seg på eiendommen nå

(konsesjonsloven), har vi kommet t il at det beste for alle berørte parter vil være at j eg søker om a

fradele t unet med alle bygninger (t re bo lighus, ei drift sbygning og en garasje + naust på hevdet

grunn) sammen med noe areal nord for t unet mot nabogrense. Omsøkt areal vil bli beholdt av

nåværende eier innt il v idere, og forutsett es a fa nytt mat rikkelnummer.

Det er ingen int ensjon om a bygge ned det omsokt e tille ggsarealet t il t unet. Problemet i dag er at det

er for mange bygninger som krever vedlike hold (6 i t allet ). For eksempel har vi beslut tet a la den

eldst e bygningen (fra 1865, Djupdalsveien 151) bli st ående, og er allerede i gang med arestaurere

denne. Det er et såkalt SEFRAK - bygg. Restaureringen vil mått e gå over flere år, da det blir

omfat t ende og kost bart . Min eldste dat t er er interessert i denne bygningen, og den søkes fradelt og

oppret tet som ny mat rikkelenhet . Djupdalsveien 149 der selger bor, ble ferdig renovert i 2014.

Dj updalsveien 147 (fra 1986) har vært bort leid fra 1997, og renoveres et ter hvert som behovet slår

inn. Det kan være at de t o sist nevnt e bygningene er int eressante for min sønn og yngst e datt er.

Grunnen t il at søknaden er ut formet slik (se kart ) ligger i ønsket om aha eierskapet t il den privat e

veien, og ha arealene der vannledning, t eleledning, drenering, avløp og st rømt ilførsel t il

eiendommen ligger i dag.

Det omsøkt e arealet går fram av kartvedlegg nr. Det vil være ca. 6,8 dekar t ot alt . Dett e ut gjør ca. 2,3

% av hele eiendommen, som er på 294 dekar i følge NIBIO. Halvparten av det omsøkte

jordbruksarealet er klassifisert som beit e. Det framst år ikke slik i dag, da det ikke er brukt siden 1996 .

Det er gjenvokst med geiterams; et fant ast isk habitat for humler og po llinerende insekt er under

blomst ringen som st rekker seg over lang t id. Det lille arealet for øvrig på plat ået nærmest nr 151 er

fulldyrka, og vil vaere a betrakt e som en kolonihage t il de t re boenhet ene.

Jeg har interessert kjøper t il arealene på gnr. 57 bnr 19, 24 og 67. Det er nåværende leier av

jordbruksarealene, Espen Denst ad. Jordbruksarealet som st illes t il disposisjon for ham vil være om

lag 63,8 dekar, alt ett er hvordan nye grenser sett es. Bnr 67 er en ren myrparsell. Det

jordbruksarealet som søkes beholdt vil bli st ilt grat is t il disposisjon for Denstad t il grasproduksjon



så lenge vi ikke selv benytter det til potet- eller grønnsakproduksjon t il eget bruk for de t re

boligene.

Det blir  ikke  etablert et nyt t småbruk ved denne delingen som har int ensjon om å søke

produksjonst ilskudd. Jeg kan vise t il mange t ilsvarende delingssaker her i kommunen.

Jeg har dessut en t ilskrevet naboene t il gnr  108 bnr 5  (Gnr 108 bnr 1, 2, 3 og 10 samt gnr. 113 bnr 2)

som består av fi re skog/ utmarkst eiger som befi nner seg i Skaugdalen, for a lodde int eressen for

t illeggsskog. Flere har signalisert interesse, også min bror Audun Dybdahl som eier «Skauenget », bn r.
14. Sist nevnt es interesse går kun pa «Okst eigen », nr.4. Ett ersom bnr 5 i sin t id ble fradelt bnr 3,

nåværende eier Svein Edvar Skaug, heller j eg mot at han bør bli erverver av t eig nr . 1, 2 og 3.

Jeg har fått t akst på hver enkelt t eig, og vil ved ut stedelse av kj pe kontra kt/ skjt e forholde meg t il

disse.

Da det t il t ross for flere forsok (3 i alt ) aldri lot seg gjr e a bygge opp jordarealene t il et levekra ftig

bruk da jeg selv drev akt ivt , må det nå være bedre at en svært akt iv bruker erverver jo rda. Det vil

innebære en  bruksrasjonalisering  som landbruksmyndighetene burde bifa lle, med større sikkerhet

for den som har lagt ned mange millioner de siste årene på eget bruk.  Delingen vil gi en tjenlig

bruksstruktur, og arealressursene vil sikres for bruk t il landbrukets beste.

Jeg kan ikke se at  t ransportavstanden  overhode er noe problem, med dagens hurt iggående t rakt orer

og ekst reme innhøst ingskapasitet er hver onn nå gjort unna på noen t imer, mot at j eg selv i sin t id

brukt e flere uker. Når den nye veien Sund - Bradden er bygd, vil avst anden være i overkant av 3 km.

Og hva skulle forskjellen være på å kjøre dett e st rekket for akomme t il jordbruksarealet slik det er

nå som leiejord, mot aeie den selv? Denstad har også over en lengre periode drevet jorda hos min

nabo Rune Bredesen ., som grenser inn t il min eiendom.  Dett e er arealer som han i likhet med for

mine arealer har mott att produksjonst ilskudd for driften av, noe som i seg selv er en aksept for at

han er godkjent som driver. Han er en fl ink driver, som også har t at t noe grøft ing og avlopsret ti ng

allerede.

Jeg vil også vise t il at Rissa kommune i sin t id selv kjøpe j ordbruksarealene av Krist offer Hagen

(Kråkneshagen) som så ble overført t il Dybdahl på Årnset som ledd i en kompensasjon for

ut byggingen på Årnset -gården. Det er j o heller ikke i nabolaget , om man skal dra paralleller.

Jeg mener dett e vil gi en  driftsmessig god løsning, og en kostnadseffekt iv drift .  Det aller mest e av

j orda i Dj updalsgrenda (all??) drives nå av leietakere ut enfor grenda, og  jeg n sker abidra til at

leieandelen av jord går ned.

Espen Denstad må dessuten som en følge av den nye veien som vil gå over gnr 56/ 70 og gnr 59/ 9,

avstå om lag 7,5 dekar  (Se kart vedlegg), dessuten blir arronderingen av gjenværende areal

skadelidende.

Jeg kan ikke se at det skal bli noen endring i  kulturlandskapet  med dett e t iltaket . Jeg kan ikke se

noen endringer  i miljm essig status  fra den ene sit uasjonen t il den andre. Rådyr, elg, rev og na - i de

sist e årene t ranene, vil vel være der som før. Noen nye miljømessige ulemper for landbruket i

området vil ikke oppst å.  Jordbruksarealene har vært leid bort siden sesongen 1997.

Med denne løsningen slipper jordkjøper å overta en stor bygningsmasse som han ikke har bruk for,

samtidig som boplassen blir tatt vare på av nåværende eier og de som mått e følge.

Det vil ikke være noen endringer i problemat ikken  med støy, støv og lukt  i forhold t il

j ordbruksdrift en og bebyggelsen. Det har t ross alt vært bosett ing her siden 1865. Dett e er en kjent



sit uasj on både for selger og hans barn som har vokst opp her; og vi blir j o også jevnlig eksponert med

det samme fra drift en av nabobrukene som Denst ad ikke st år for.  Det er således flere kilder t il støy,

støv og lukt enn drift en av oms kt eiendom.

I forhold t il plan- og bygningsloven:

Bruket ligger i kommuneplanens arealdel (Delplan for Rissa Sent rum) som såkalt LNF(R) - omrade. I

forhold t il § 19, som det søkes dispensasjon fra, skal det «særlig legges vekt på dispensasjonens

konsekvenser for helse, milj ø, jordvern, sikkerhet og t ilgjengelighet ».

Helse, miljø, j ordvern, sikkerhet og t ilgjengelighet vil ikke bli berørt . Jeg kan ikke se at hensynene bak

best emmelsen det dispenseres fra eller hensynene i lovens formålsbest emmelse blir vesent lig

t ilsidesatt . Fordelene ved agi dispensasjon vil være klart st ørre enn ulempene ett er en samlet

vurdering.  Det vises her t il fordelene for de som driver akt ivt jordbruk og skogbruk ved aeie

arealene selv. Tunet blir liggende der det alltid har vært, og det er ingen foreliggende planer oma
sett e opp flere hus eller abygge ned det medfølgende arealet selv om det får status som

boligtomt .

Jeg kan ikke se at søknaden innebærer en fr agment ering av landbruksarealet , og at det vil innebære

noen sammenblanding av bolig- og landbruksinteresser. Uavhengig av denne søknaden og uavhengig

av planst at us har t unet som sagt vært her siden 1865, og vil fort satt ligge her. Over en periode på

155 år har dett e gått helt ut merket .

I forhold t il naturmangfoldloven §§ 8-12:

Ad § 8 -  kunnskapsgrunnlaget.  Jeg anser kunnskapsgrunnlaget for avurdere søknaden ti l avere

t ilst ede, levegrunnlaget for alle kjente arter v il være uendret .  Situasjonen er veldig oversikt lig.

Ad § 9 -  føre- var- prinsippet .  Det anses ikke akunne oppst å sit uasjoner som kan ha virkning på

nat urmangfoldet .

Ad $10 -  k osystem-tilnaerming og samlet belastning.  Det vil ikke oppst å endringer ut over den

sit uasjonen vi har i dag.

Ad $ 11 -  kostnader ved miljøforringelser.  Jeg anser ikke at t iltaket vil føre t il miljøforringelser som

medfører kost nader.

Ad $12 -  miljf orsvarlige teknikke r og drift smetoder.  Anses ikke ave re relevant i denne saken.

Artsdatakartet for rødlistede arter  for Dj updalen viser regist eringer av gulspurv, st orspove,

sanglerke.

Det er ingen milj @registeringer i skogen, drift splan er fra 2017

Det er ingen fredete kulturminner.  Området er heller ikke fredet ved enkeltt ilt ak, j f .

Kult urminneloven $$ 20 eller 22 a.

Tiltaket berører ikke hensynssonene for  drikkevann, ras - og skredfa re, flomfa re, kvikk-leire,

brann/ eksplosj onsfa re, høyspenningsanlegg eller støy.

Vedr. folkehelseperspekt ivet  kan jeg ikke se at dett e blir berørt negat ivt på noen som helst måt e.

Nabovarsel t il naboer på Djupdalen  ble innlevert YX Post for rekommandert sending den 11.01.2021

i følge list e.



Det har ikke kommet inn merknader til selve delingss knaden ti l meg.

Men det er en nabo som i forbindelse med mott at t nabovarsel har meldt seg interessert i akjope

jorda + myrparsellen, og som på eget init iat iv har kommet med et kjøpst ilbud.

Kommentar t il dett e:Jeg har en avt ale med nåværende leier av jorda om at han skal få kjøpe jorda,

og forholder meg t il det .

Med det te vil j eg be om velvillig behandling av søknaden fra kommunalt og regionalt nivå.
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Vedlegg:

• Søknad om deling av grunneiendom

• Søknad om dispensasjon fra kommuneplanen (Begrunnelsen ligger i det ovennevnte)

• NI BIO-kart over drift senheten på Dj updalen

• NI BIO-kart over gnr 57 bnr 19 som viser t un og t illeggsareal som ønskes beholdt , utskrevet

18.09.2020

• Oversikt over skogteigene (Allskog)

• To kart fra Trøndelag Fylkeskommune som viser avst åelse av jo rd for Espen Denst ad

• Nabovarsel, blankett 5154

• Opplysninger gitt i nabovarsel, blanket t 5155

• Kvitt eringer for nabovarsler sendt rekommandert


